

## CONTENTS

### From the Editorial Board

<i>Elvira E. Symaniuk. Greetings from the Ural Federal University.....</i>	<i>7</i>
--	----------

### Research Papers

<i>Theophilus Lazarus, Katherine Reardon, Gershom T. Lazarus. Cognitive Neuroscience of Neuroinfectious Diseases.....</i>	<i>13</i>
<i>Elvira E. Symaniuk, Georgiy I. Borisov, Tamara B. Sergeeva, Anna A. Pecherkina, Olga V. Obvintseva. Psychological Well-being by Late Adulthood People.....</i>	<i>17</i>
<i>Ekaterina S. Ignatova. Emotion Regulation Training During the Preparation for the Basic State Examination (OGE): Case Analysis.....</i>	<i>31</i>
<i>Liydmila V. Tokarskaya, Alexander I. Kotyusov. Diagnostic Tools for Children with Severe Multiple Developmental Disorders: Eye-tracking and Electroencephalogram Approaches....</i>	<i>45</i>
<i>Anna A. Kartasheva. Verbalization of Emotions in the Cognitive Theory of Metaphor: An Ontological and Epistemological Aspects.....</i>	<i>62</i>
<i>Dmitriy S. Kornienko, Fedor V. Derish, Natalya A. Rudnova. Chronotype and Life Satisfaction: The Role of Sex and Age.....</i>	<i>76</i>
<i>Elena L. Soldatova, Irina Yu. Zavialova. The Role of Reflexivity in the Development of Personality in the Elderly.....</i>	<i>88</i>

## СОДЕРЖАНИЕ

### От редколлегии

<i>Эльвира Э. Сыманюк. Приветствие Уральского федерального университета...7</i>
---

### Научные исследования

<i>Теофилус Лазарус, Кэтрин Рирдон, Гершом Т. Лазарус. Когнитивная нейробиология нейроинфекционных заболеваний.....</i>	<i>13</i>
<i>Эльвира Э. Сыманюк, Георгий И. Борисов, Тамара Б. Сергеева, Анна А. Печеркина, Ольга В. Обвинцева. Психологическое благополучие людей в период поздней зрелости.....</i>	<i>17</i>
<i>Екатерина С. Игнатова. Обучение регуляции эмоций во время подготовки к основному государственному экзамену (ОГЭ): анализ случая.....</i>	<i>31</i>
<i>Людмила В. Токарская, Александр И. Котюсов. Диагностические инструменты для обследования детей с тяжелыми множественными нарушениями развития: айтрекер и электроэнцефалограмма....</i>	<i>45</i>
<i>Анна А. Карташева. Вербализация эмоций в когнитивной теории метафоры: онтогносеологический аспект.....</i>	<i>62</i>
<i>Дмитрий С. Корниенко, Федор В. Дерिश, Наталья А. Руднова. Хронотип и удовлетворенность жизнью: возрастные и половые различия.....</i>	<i>76</i>
<i>Елена Л. Солдатова, Ирина Ю. Завьялова. Роль рефлексивности в личностном развитии в старости.....</i>	<i>88</i>

<i>Dmitriy A. Baranov, Aida B. Koshaeva.</i> The Development of Young Children: The Review of Assessment Methods.....101	<i>Дмитрий А. Баранов, Аида Б. Кошаева.</i> Развитие детей раннего возраста: обзор методов оценки.....101
<i>Alexander N. Pisarchik.</i> Overview of the Most Important Advances in Magnetoencephalography Technology.....111	<i>Александр Н. Писарчик.</i> Обзор наиболее важных достижений в технологии магнитоэнцефалографии.....111
<i>Elena Yu. Balashova.</i> Late-Life Depression and Cognitive Deficits: A Neuropsychological Portrait.....115	<i>Елена Ю. Балашова.</i> Депрессия в позднем возрасте и когнитивный дефицит: нейropsихологический портрет.....115
<i>Natalia V. Zaitseva.</i> Cognitive A Priori and Amodal Perception in the Focus of Experimental Philosophy.....125	<i>Наталья В. Зайцева.</i> Когнитивные а priori и амодальное восприятие в фокусе экспериментальной философии.....125
<i>Jordi Peña-Casanova.</i> Qualitative and Quantitative Neuropsychological Assessment: A False Dichotomy.....139	<i>Жорди Пенья-Казанова.</i> Качественная и количественная нейropsихологическая оценка: ложная дихотомия.....139
<b>In Memory of A. R. Luria</b>	
<i>Vladimir T. Kudryavtsev.</i> Mother's Face of Developmental Psychology.....145	<i>Владимир Т. Кудрявцев.</i> Материнское лицо детской психологии.....145
On the Authors.....149	Об авторах.....149

*Enjoy your reading!*

*Приятного чтения!*